
امسال نخستين سالي اس�ت كه برون داد نظام 
آموزش�ي 3- 3- 6 به كنكور رسيدند، اما انگار 
سازمان سنجش نتوانس�ته سؤالات متناسب با 
دو نظام آموزشي قديم يعني همان نظام 3- 4- 5 
و نظام جديد يعن�ي 3- 3- 6 را در كنكور لحاظ 
كند. آن طور كه رئيس س�ازمان س�نجش گفته 
معيار تعيين س�ؤالات دانش آموزان سال جاري 
يعني همين نخستين دس�تپخت هاي سيستم 
آموزش�ي 3- 3- 6 هس�تند. نكت�ه قابل تأمل 
اينجاس�ت كه حدود نيمي از كنكوري ها يعني 
جمعيتي بالغ ب�ر 400هزار نفر با سيس�تم نظام 
قديم درس خوانده ان�د. اين داوطلبان معتقدند 
سازمان س�نجش در طراحي س�ؤالات كنكور 
امسال تخلف كرده و »اين تخلفات موجب شده 
تا حق 400 هزار شركت كننده نظام قديم ضايع 
ش�ود و اين افراد با ضرايب بالاتر از كنكور سال 
قبل، در رتبه هايي بس�يار بدتر از سال قبل قرار 
بگيرند! اعتراضات گس�ترده اين اف�راد حالا به 
كميس�يون اصل 90 مجلس و نهادهاي نظارتي 
رسيده و رئيس مركز وكلاي قوه قضائيه در نامه اي 
به رئيس دي�وان عدالت اداري ش�يوه برگزاري 
كنكور امس�ال را ناعادلانه و غيرقانوني دانسته 
و خواس�تار رس�يدگي به اين ماجرا شده است. 
سال هاست نظام آموزشي كشور بر مبناي آزمون و 
خطا اداره مي شود! در بين نسل هاي بعد از انقلاب تا 
به امروز سه مدل نظام آموزشي در ساختار آموزش 
و پرورش تجربه شده اس��ت. نظام قديمي سالي-
واحدي كه س��ال 78 آخرين دانش آم��وزان در آن 
تحصيل كردند و شامل سه دوره دبستان، راهنمايي و 
دبيرستان بود. نظام بعدي نظام ترمي واحدي بود كه 
در زمان خودش به نظام جديد تعبير مي شد و از سال 
79 به صورت سراسري در مدارس كشور اجرايي شد. 
طبق اين نظام آموزشي دانش آموزان در چهار مقطع 
دبس��تان، راهنمايي، دبيرستان و پيش دانشگاهي 
تحصيل مي كردند. اين نظام هم با تمام ضعف ها و 
احياناً قوت هايش چندان پايدار نماند و جاي خود 
را به نظام 3- 3- 6داد؛ نظامي كه امسال نخستين 
دس��ت پروده هايش به مرحل��ه ورود به دانش��گاه 
رس��يده اند، اما مديريت آموزشي به سبك آزمون و 
خطا موجب شده تا كنكور امس��ال براي داوطلبان 
كنكور نظام قديم كه نيمي از داوطلبان كنكور 98 
را شامل مي شوند با چالشي جدي در كنكور امسال 
مواجه باشند. به گفته داوطلبان معترض نظام قديم، 
ماجرا از اين قرار است كه برخلاف قرار قبلي كه بنا 
بود دو نمونه سؤال براي كنكور امسال طراحي شود 
يا يك نمونه سؤال مشترك داشته باشيم و ترازدهي 
جداگانه باشد اما در عمل سؤالات جداگانه اي طرح 
نشده بود بيشتر س��ؤالات نظام قديمي ها از منابع 

درسي نظام جديد بوده است. 

  ورود مركز وكلا به پرونده كنكور 98
به دنبال اعتراض اين داوطلبان به مراجع قانوني و 
مطرح ش��دن اعتراضات آنها در كميسيون حمايت 
از حقوق عامه مركز وكلا و كارشناسان رسمي قوه 
قضائيه، علي بهادري جهرمي - رئيس مركز وكلا، 
كارشناسان رسمي و مشاوران خانواده قوه قضائيه 
نامه اي خطاب به حجت الاسلام بهرامي رئيس ديوان 
عدالت اداري نوشت و خواستار رسيدگي به حقوق 

اين داوطلبان شد. 
پيرو درخواس��ت هاي مك��رر خي��ل عظيمي از 
داوطلبان كنكور سراسري س��ال 98 كه در نظام 
قديم آموزش��ي »4-3- 5« تحصيل كرده بودند 
و در خصوص ش��يوه برگزاري آزمون سراسري و 
برگزاري كنكور كارشناس��ي دانشگاه ها معترض 
بودند، موضوع به كميسيون حمايت از حقوق عامه 
اين مركز ارجاع و پس از بررس��ي مستندات ارائه 
شده از سوي مراجعان و برگزاري جلسات متعدد با 
معترضان و جلسات كارشناسي و مشورتي، مطابق 
نظر اين كميسيون مبتني بر مستندات ارائه شده، با 
عنايت به تفاوت نسبي نظام آموزشي در دوره هاي 
قديم »4-3-5« و جديد »3-3-6« و مغايرت هاي 
عمده اين دو گروه در شيوه آمادگي داوطلبان هر 
يك از اين نظام هاي آموزش��ي و تغييرات مكرر و 

چند باره كه در معرفي منابع آزموني رخ داده است، 
نمي توان فارغ التحصيلان اين دو نوع نظام آموزشي 
را در يك الگوي واح��د و به صورت همزمان مورد 

ارزيابي قرار داد. 
بنا به تأكيد رئيس مركز وكلا، كارشناسان رسمي و 
مشاوران خانواده قوه قضائيه نمي توان اين دو گروه 
از داوطلبان را به صورت يكسان و با مبنا قراردادن 
تراز مش��ترك علمي س��نجيد چراكه كيفيت و 
محتواهاي آموزشي در دو نظام متفاوت بوده و در 
نتيجه دو گروه فارغ التحصيلان از ش��رايط كاملًا 
متفاوتي برخوردارند. وي اين مسئله را بر خلاف 
بند 9 اصل 3 قانون اساسي مبني بر ايجاد امكانات 
عادلانه براي هم��ه و موجب ترجي��ح بلامرجح 
برخي از داوطلبان بر برخي ديگر دانسته و تأكيد 
كرده است:»با عنايت به فوريت موضوع و امكان 
فوت حقوق اصحاب دع��وي و ذي نفعان موضوع 
پيشنهاد مي شود مس��تنداً به مواد 1 و 86 قانون 
تشكيلات و آيين دادرس��ي ديوان عدالت اداري 
ضمن صدور دس��تور تسريع رس��يدگي جهت 
دفاع از حقوق اصحاب دع��وي تصميم مقتضي 
درخصوص تخصيص كرس��ي هاي دانشگاه ها به 
نسبت شركت  كنندگان نظام قديم و نظام جديد 

اتخاذ شود.«

 ملاك عمل سازمان سنجش
از همه اينها جالب تر اظهاراتي است كه خبرگزاري 
تس��نيم به نقل از ابراهيم خدايي، رئيس س��ازمان 
سنجش منتشر كرده كه گفته است:»معمولاً ملاك 
عمل ما دانش آموز سال جاري است و در همه سال ها 
نمرات آنها بالاتر از داوطلبان پشت كنكوري است؛ 
اين ادعاها كه سؤالات نظام قديم سخت تر بود بعد از 
تصحيح برگه ها، مشاهده توزيع نمرات و بررسي هاي 
تخصصي علمي و آماري مشخص مي شود و تصميمي 

نمي گيريم كه به ضرر داوطلبان باشد.«
وي در هم��ان روزهاي برگزاري كنك��ور در تيرماه 
و در واكنش ب��ه اعتراضات داوطلب��ان نظام قديم 
گفته بود:»منابع سؤالات مشترك هر درس پيش 
از برگزاري آزمون به داوطلبان اعلام شده بود و آنها 
بايد براساس جدول درسي مشخص از منابع درسي 

مشترك كمك مي گرفتند.«
اس��تدلال كنكورهاي نظام قديم ه��م در برابر اين 
اظهارات رئيس سازمان س��نجش اعلام ديرهنگام 
تغيي��ر در مناب��ع كنك��ور اس��ت. ب��ا تم��ام اينها 
حجت الاسلام والمس��لمين مرتضوي مقدم رئيس 
ديوان عالي كشور در صفحه اينستاگرامش، دستور 
پيگيري اعتراضات داوطلبان نظام قديم كنكور را به 

ديوان عدالت اداري صادر كرده است. 
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قاضي خطاب به متهمان: اظهارات تان صادقانه نيست، صداقت را رعايت كنيد، هر يك از شما تقصيرات را گردن ديگري مي اندازيد!

شوك آنتي بيوتيكي نعمت زاده به بازار دارو

اولويت نظام جديد  براي سازمان سنجش 
حق داوطلبان نظام قديم  را ضايع كرد!

پس از اعتراضات دامنه دار داوطلبان نظام قديم نسبت به برگزاري كنكور امسال، رئيس سازمان سنجش گفته است
»اولويت ما داوطلبان نظام جديد بوده اند!«

س�ومين جلس�ه 

عليرضا سزاوار
ب�ه   گزارش  2 رس�يدگي 

اتهام�ات ش�بنم 
نعمت زاده، احمدرضا لش�گري پور و ش�ركت 
توسعه دارويي رس�ا روزگذش�ته برگزار شد. 
لشگري پور )مديرعامل شركت( در اين جلسه 
گفت: خانم نعمت زاده معتقد بود در شركت هاي 
دارويي و داروخانه ها پول بسيار زيادي است و 
بايد موقع مشكل به سراغ شان برويم. نماينده 
شركت هاي شستا هم اعلام كرد كه شركت رسا 
موج�ب كمب�ود ي�ك نمون�ه از دارو ه�اي 
آنتي بيوتيك شده است و اين موضوع موجب 
شوك به بازار شد و در سال 96 كمبود اين دارو 
ش�د.  احس�اس  ب�ازار  در 
قاضي اس��دالله مس��عودي مقام در ابتداي دادگاه 
نعمت زاده خطاب به متهمان با بيان اينكه صداقت 
را رعايت نمي كني��د و همچنان به م��وارد دور از 
حقيقت اصرار مي ورزيد، گفت: به تازگي اموالي در 
كرج از شما كشف و گزارش آن واصل شده است. 
دفاعياتي كه به دور از واقعيت باشد قابل پذيرش 
نيست، هر يك از شما تقصيرات را به گردن ديگري 

مي اندازيد كه اين مورد توجه دادگاه است. 
 بقيه متهمان هم در حال تعقيب هستند

قاضي مس��عودي مقام تأكيد كرد: حواشي مطرح 
شده هيچ تأثيري در مسئوليت كيفري شما نخواهد 
داشت. از ش��ما مي خواهم حقيقت را بگوييد. ما 
واقعيت را كشف كرديم و بقيه متهمان نيز در حال 
تعقيب هستند، انبار ها در حال كشف است و خروج 

كالا ها از كشور رصد مي شود. 
وي خطاب به متهم لشگري پور اظهار كرد: شاكيان 
شما تا 35۰ميليارد تومان مدعي خسارت هستند 
و شكايت هاي مطرح شده در پرونده مي گويد كه 
با تخفيف كالاهاي دارويي را فروختيد و بخش��ي 
ديگري را ه��م به گردن متهم ديگ��ر انداخته ايد؛ 
علاوه بر اين در اظهارات خود از ۲۰ميليارد صحبت 

كرده ايد، پس مابقي اين مبلغ كجاست؟
 تخفيف 200 درصدي !

متهم لش��گري پور در ادامه جلس��ه ضمن اظهار 

بي اطلاعي از انبار هاي كشف شده، گفت: تا پايان 
سال 96 ما ۲۲انبار داشتيم و صحبت از اين بود كه 
انبارهاي خصوصي گرفته شود، اما من زير بار آن 

نرفتم و از سال 97 به بعد مطلع نيستم. 
وي با اشاره به ديگر ش��ركت هايي كه از آنها دارو 
مي گرفتند، گفت: ما دارويي مي گرفتيم كه به ازاي 
خريد هر عدد از آن، دو قلم از همان دارو به ما اضافه 
مي دادند. يعني ۲۰۰درصد تخفيف كه  بايد طي 
3۰۰ روز مبلغ را پرداخت و م��ا اين 3۰۰ روز را به 

جايزه تبديل مي كرديم.
 وام روي زمين لواسان

متهم لشگري پور گفت: براي مثال وقتي رانيتيدين 
را مي خريديم به ازاي هر خري��د يكي هم جايزه 
مي دادند و بايد مبلغ آن را طي 4۲۰روز تس��ويه 
مي كرديم. ش��ركت ديگري به ن��ام راموفارمين 
كه شركتي شربت س��از بود و به ازاي هر سه دارو 
يك جايزه مي داد و بازپرداخ��ت آن هم حداكثر 

3۰۰ روزه بود.
وي با اشاره به شركت فارابي بيان كرد: بايد از اين 
شركت عذرخواهي كنيم، زيرا بيشترين بدهي ما به 
اين شركت است و براي هر يك از قلم هاي دارويي 

ميزان زيادي جايزه داده مي شد و به همين دليل 
مشكلات براي شركت فارابي به وجود آمد.

قاضي مس��عودي مقام گفت: از چه زماني متوجه 
كسري بودجه شديد و چرا با وجود آنكه از كسري 

خبر داشتيد اقدام به خريد و فروش دارو كرديد؟
لشگري پور پاسخ داد: جذب س��رمايه يكي ديگر 
از وظايف خانم نعمت زاده بود و اين موضوع براي 
شركت هميشه مشكل ساز بود، به دليل آنكه اين 
خانم هميشه در حال وام گرفتن روي زمين لواسان 

خود يا از ديگر بانك ها بود. 
 كيف پول نعمت زاده

وي با بيان اينكه نعمت زاده همواره مي گفت نگران 
نقدينگي نباشيد، گفت: هرگاه كه صحبت از كمبود 
بودجه مي ش��د، خانم نعمت زاده مي گفت نگران 
نباشيد همه مشكلات حل مي ش��ود. شركت دو 
وام 4/5 ميليارد توماني از بانك شهر و بانك ملت 
دريافت كرده، اما به دليل آنكه به مشكل برخورده 

بوديم ديگر بانك ها به ما وام نمي دادند. 
متهم لشگري پور با اش��اره به ديدگاه نعمت زاده 
نسبت به ش��ركت پخش و داروخانه ها بيان كرد: 
نعمت زاده درباره شركت دارو و داروخانه ها  گفت: 

آنها مانند كيف پول هستند و هر جايي كه با مشكل 
مواجه شويم، بايد سراغ اينها برويم، زيرا در اين دو 

مكان پول بسيار زيادي وجود دارد!
در ادامه جلسه نيازآبادي نماينده دادستان گفت: 
متهم در دفاعي��ات خود بيان كرد كه به دس��تور 
خانم نعمت زاده وجوه را از حساب شركت برداشته 
و به او پرداخت كرده اس��ت، ام��ا كاري كه آقاي 
لش��گري پور انجام داده طبق اراده خودش بوده و 
رافع مسئوليت او نيس��ت.  وي افزود: شما گفتيد 
اقدامات در شركت به منظور رقابت بوده اگر چنين 
اس��ت، چرا از اقدامات ضدرقابتي استفاده شده؟ 

اعطاي جايزه رويه ضدرقابتي است. 
متهم لش��گري پور در پاس��خ گفت: مبتكر جوايز 
نبوديم بلكه اين تخفيفات وجود داش��ت، نهايت 
استفاده از تخفيفات را داروخانه ها مي بردند. جنگي 
ميان توليدكننده ها وجود داش��ت و اين جنگ به 

پخش كننده ها رسيد. 
 شوك به بازار

در ادامه جلس��ه دادگاه هم نماينده سازمان غذا و 
دارو درباره كش��ف انبار جديد گفت: كشف انبار 
جديد از طريق دانشگاه علوم پزشكي البرز صورت 
گرفته و اين انبار مجوزي نداشته و كشف اين انبار 

در دادسراي البرز در حال بررسي است. 
پ��س از س��خنان نماينده س��ازمان غ��ذا و دارو، 
نماينده شركت هاي شس��تا در جايگاه حاضر شد 
و گفت: با بررسي هاي صورت گرفته در اين پرونده 
كيفري بودن موضوع مشخص شد. شركت رسا كه 
با س��رمايه اوليه يك ميليون ريالي تأسيس شده 
چگونه حجم تراكنش بالاي 35۰ ميليارد تومان 
داشته است؟ شركت رسا موجب كمبود يك نمونه 
از دارو هاي آنتي بيوتيك شده و اين موضوع موجب 
شوك به بازار گرديد و در سال 96 كمبود اين دارو 

در بازار احساس شد. 
در نهايت قاضي مسعودي مقام خاطر نشان كرد: 
احتمالاً جلسه بعدي دادگاه در سالن اجتماعات 
مجتمع امام خمين��ي )ره( برگزار ك��ه تاريخ آن 
متعاقب��اً اعلام مي ش��ود و ختم جلس��ه را اعلام 

مي كنم. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 
-----------------------------------------------------

 علي قلهكي با انتشار اين عكس نوش�ت: 1. همراه اول، مالك 
توسكاست و ش��ركت هاي زيرمجموعش متعلق به همراه اولند و ذيل 
شركت مخابرات ايران. ۲. سهامدار عمده مخابرات، دولته و3. مديرعامل 
همراه اول)فرهنگ( و مخابرات )صدري( نزديك به جهرمي هستند؛ 
شروع و پايان وس دست دولت و نزديكان وزيره، چرا وزير درتوئيتر»آي 

وس« »آي وس« راه انداخته؟!
-----------------------------------------------------

  اسماعيل آذري نژاد اين عكس را منتشر كرد و نوشت: پارسال 
معاون وزير به روس��تاي توگبري آمد و گفت: اگر تا ۲۲بهمن روس��تا 
لوله كشي نشود فرماندار چرام را عوض مي كنم. هنوز لوله كشي نشده، 
فرماندار هم عوض نشد. جاده شون س��نگلاخه، هزينه ارسال مصالح 
گرانه، تقريباً هيچ خانه اي حمام ندارد. كيفيت آموزش اسفناكه، ترك 

تحصيل هم كم نيست. 
-----------------------------------------------------

 سارا معصومي با انتشار اين عكس نوشت: مرد افغاني كه طالبان 
در جريان انتخابات ۲۰14، يك بند انگش��ت او را به دليل شركت در 
انتخابات قطع كرده  بودند، امروز باز هم در انتخابات رياست جمهوري 

افغانستان شركت كرد. 
-----------------------------------------------------

 ش�فقنا نوش�ت: بيش از 4 هزار زن و ك��ودك در حملات ائتلاف 
سعودي شهيد ش��ده اند. وزارت كش��ور دولت نجات ملي يمن اعلام 
كرد تاكنون 1۲ ه��زار و ۲6۰ نفر از جمله ه��زار و 769 زن و ۲ هزار و 
533كودك يمني در پي حملات ائتلاف سعودي شهيد شده اند و تعداد 
مجروحان به ۲۰ هزار و 476 نفر رسيده كه در بين آنها 3 هزار و 15 زن 

و 4 هزار و 5 كودك وجود دارند. 
-----------------------------------------------------

 كانال تلگرامي تسنيم با انتشار اين عكس نوشت: رونمايي از 
ديوارنگاره شهدا در ايستگاه مترو امام حسين )ع( توسط شهردار تهران 

و اعضاي شوراي شهر.
-----------------------------------------------------

 كانال خبري مهر با انتش�ار اين عكس نوشت: راهنماي تردد 
زائران اربعين از مرزها در سفرهاي بازگشت. 

-----------------------------------------------------

 مهديه جهانگير با انتشار اين عكس نوشت: با گروه جهانگردي 
رفتيم سفارت س��ابق امريكا در تهران. نسبت به قبل اكثر نقاشي هاي 
ديوار بيروني پاك ش��ده. داخل بن��ا رو هم كامل رن��گ زده اند و تمام 
نقاشي هاي داخل بنا را كه مربوط به سال هاي اول بعد انقلاب و بسته 
شدن سفارت امريكا بوده پاك كرده اند و تقريباً چيزي ازش نمانده. آن 
قس��مت از ديوار هم كه گرافيتي هاي معروف اول انقلاب داشت، پاك 

شده. داخل سفارت را هم كامل رنگ زده  اند. خبري است؟
-----------------------------------------------------

 فخاري نوشت: روزگذشته در حاشيه افتتاح ايستگاه جديد مترو، 
14هواس��از براي 9كيلومتر از خط شيشي افتتاح ش��د كه فروردين 
پارسال با حضور روحاني به بهره برداري رسيده بود. يعني 18 ماه اين 

بخش مترو تهران هواساز نداشت؟

ابراهيم مشيريان

 شهردار تهران در مورد درخواست اس��تاندار تهران مبني بر واگذاري 
مجموعه هاي بهاران به بهزيستي و اينكه آيا طرحي شهرداري در اين زمينه 
به شوراي شهر داده اس��ت يا خير،  گفت:  شهرداري در اجراي اين مسئله 
آمادگي دارد و شوراي شهر نيز موافق است و همه بايد دست به دست هم 

دهيم تا اقدامات مؤثر براي كاهش آسيب هاي اجتماعي انجام گيرد. 
 رئيس هيئت امناي صرفه جويي ارزي در معالجه بيماران از توزيع بيش 

از 6 هزار و 5۰۰ باتري قلب در شش ماه نخست سال جاري خبرداد. 
 معاون بهداشت وزير بهداش��ت با بيان اينكه 1۰درصد جمعيت 
كشور سالمند هستند، گفت: س��ند ملي سالمندان در هفته جاري 

رونمايي مي شود. 
 صالح قاسمي، پژوهش��گر تحولات جمعيت و نويسنده مجموعه 
»جنگ جهاني جمعيت« در يادداش��تي ك��ه در اختيار خبرگزاري 
فارس ق��رار داده اس��ت، اصلي ترين و نخس��تين مان��ع فرزندآوري 
خانواده هاي ايراني در شرايط كنوني را سبك زندگي، فرهنگ و نوع 

نگرش به فرزندآوري دانست. 

گرتا؛ تازه ترين دلقك سبزها
مردم جهان در يك ماه گذشته بيش از هر چيزي تصوير »گرتا تونبرگ« 
را ديده اند. دخترك سوئدي كه در روزهاي اخير در نشست سازمان ملل با 

چشماني اشكبار سياستمداران را به مهار گرمايش جهاني فرا مي خواند. 
اين نوجوان 16ساله سوئدي برنده »جايزه زيست صحيح« موسوم به »نوبل 
آلترناتيو« هم شده  است و از سوي سازمان عفو بين الملل هم برنده جايزه 
»سفير وجدان« در سال ۲۰19 اعلام شد؛ همان سازماني كه مرگ كودكان 

يمني برايش پشيزي ارزش نداشت. 
گرتا ش��هريور در اقدامي اعتراضي با يك قايق كه از انرژي باد و خورشيد 
استفاده مي كرد، اقيانوس اطلس را طي كرد و هفته گذشته پس از يك سفر 
15روزه به نيويورك رسيد، اما از مردم مخفي كردند كه چندين نفر از سوئد 
با هواپيما به نيويورك آمدند تا همان قايق را برگردانند تا شوآف سبزها به 
مش��كل نخورد! تكرار مدام تصوير گرتا دافعه ايجاد كرده است؛ گرتا ابزار 
شوآف سبز ها و محيط زيستي ها و اين ملودرام رقيق ديگر بي مزه شده و بايد 
متوقف شود. مادرش در سوئد يك خواننده معروف است. آيا يك نوجوان از 
يك خانواده عادي هم توان شهرت تا اين حد را داشت؟ جالب اينكه سبزها 
هم مثل ساير چپگراها طرفدار سرسخت سقط جنين هستند، اما كسي از 
آنها نمي پرسد اگر اين دختر كه اوتيس��م هم دارد سقط جنين شده بود، 

فرصت يك شوآف را از دست داده بوديد. 
از رياكاري و دغ��ل كاري و متقلب بودن رس��انه هاي غرب��ي كه بگذريم، 

بزرگ ترين آلاينده جهان كدام كشورهاست؟ چين و امريكا.
اين كشورها از اينكه نوجواني در برابر ديدگان صدها ميليون نفر بگويد »شما 
داريد ما رو مي كشيد؟« مطلقاً هيچ گونه احساس خطري نمي كنند. حتي 

ديپلمات هايشان اين نوجوان را تشويق هم مي كنند. 
 اما اگر گرتا به جاي محيط زيس��ت به حقوق بش��ر مي پرداخت و دقيقاً با 
همين كيفيت درباره وضعيت كودكان يمن، مردم س��وريه آسيب ديده از 
تروريست ها، مسلمانان اويغور و مردم افغانستان اعتراض مي كرد، واكنش 
چين چه بود؟ اولين چيزي كه رس��ماً اعلام مي كردند، اين مي بود كه اين 
دختر عروسك خيمه شب بازي امپرياليسم است! تجسمش اصلًا سخت 
نيست. اين كنتراست )تفاوت شفافيت( از كجا نشئت مي گيرد؟ دقيقاً از اين 
واقعيت كه آنها مي دانند بيانيه هاي محيط زيستي پوك  هستند و محرك 
هيچ اتفاقي نخواهند شد، اما مؤاخذه سلبريتي ها به رفتار ابرقدرت ها در برابر 

حقوق مردم خودشان يا ديگر كشورها، برايشان هزينه ايجاد خواهد كرد. 
هر زمان چين و هند از دست يك سلبريتي محيط زيستي عصباني شدند، 

تازه آن زمان مي شود به حرفاي سلبريتي مذكور توجه كرد. 
ميليون ها انسان در كشورهاي توسعه يافته دست به گريبان خطرات بسيار 
ابتدايي تر و ملموس تر هستند. آنها دارند به خاطر مالاريا، آب آلوده و فقر 
مي ميرند و به خاطر كمبود زيرساخت بهداشت و درمان يا به خاطر فقدان 

امنيت جان مي دهند. 
مردم بسياري از كش��ورهاي محروم به خاطر آلودگي هايي كه در خيابان  
است، مي ميرند؛ نه آلودگي هايي كه در آسمان است! آنها به خاطر خشونتي 

كه در شهر و كشورشان جريان دارد، مي ميرند. 
 حتي در كشورهاي توسعه يافته، فرزندان شان به خاطر موادمخدر و الكل 
كشته مي ش��وند. وقتي پيام »داريد ما رو با دي اكسيدكربن مي كشيد« را 
مي شنوند نتيجه  اي كه مي گيرند، اين است كه ما داخل »ما« اينها نيستيم. 
يعني سبزها طبقه دلخوشي هستند، دارند خطري كه متوجه خودشان است 

را خطر ما هم جلوه مي دهند. 
وقتي مخاطب عام قانع شود كه اين تريبون ها در يك دنياي موازي ديگر 
هستند، گوششان در برابر تمام حرف ها ناشنوا خواهد شد. حتي يك بازارياب 
تازه كار در شركت هاي چندمليتي هم مي داند كه »نامربوط به نظر رسيدن 

محصولات شركت در نگاه مشتري« چقدر مي تواند خطرناك باشد. 

زهرا چيذري
  گزارش  یک

رونمايي از 6  داروي داخلي
 با صرفه جويي ۱۰ ميليون يورويي

رئي�س س�ازمان غ�ذا و دارو ب�ا اش�اره ب�ه رونماي�ي از ش�ش 
داروي تولي�د داخل�ي و صرفه جوي�ي ۱0 ميلي�ون يوروي�ي 
اي�ن داروها ب�راي كش�ور گف�ت: در ح�ال حاض�ر قيمت گذاري 
م�واد اولي�ه داروي�ي تولي�د داخ�ل در دس�تور كار ق�رار دارد. 
محمدرضا شانه ساز در مراس��م رونمايي از ش��ش داروي جديد توليد 
داخلي گفت: تحريم هايي كه عليه كشورمان انجام شده، تلاش ها و انگيزه 
صنعت كاران و دست اندركاران حوزه دارو را بيشتر كرده است. اتفاقات 
خوبي كه رخ داد، نش��ان مي دهد ك��ه در ورود مولكول ها و محصولات 
جديد و باكيفيت مي توانيم گام برداريم. در عين حال خطوط توليدي مان 
در برخي ش��ركت ها نه تنها چيزي از كمپاني هاي دنيا كم ندارد بلكه ما 
شاهديم كه واقعاً شرايط GMP اين شركت ها حتي از كمپاني هاي اروپايي 
هم بهتر مي شود و قابل دفاع است. اين ادعا نيست بلكه كساني كه ديده اند 

مي توانند اين موضوع را تأييد كنند. 
وي با بيان اينكه تحريم ها منجر به افزايش انگيزه ميان مردم، نخبگان و 
صنعتگران ما شده است، افزود: مطمئنم كه ما در منطقه خليج فارس و 
شمال آفريقا يك مرجعيت علمي در حوزه داروسازي پيدا مي كنيم و در 

سال هاي آينده شاهد افزايش معني دار صادرات دارو خواهيم بود. 
شانه س��از افزود: توليد اي��ن داروها مي توان��د بالاي 1۰ميلي��ون يورو 
صرفه جويي ارزي براي كشور به همراه داشته باش��د.  وي درباره ميزان 
حمايت س��ازمان غذا و دارو از مواد اوليه توليد داخلي گفت: سياست ما 
اين است كه در حوزه تأمين دچار مشكل نشويم، اما به هر حال از ماده 
اوليه هم حمايت مي كنيم؛ به اين شرط كه از بعد كمي و كيفي لطمه اي 
به مصرف كننده وارد نشود.  وي درباره وضعيت قيمت گذاري مواد اوليه 
دارويي توليد داخل هم گفت: قيمت گذاري م��واد اوليه توليد داخل در 
دستور كارمان قرار دارد. چند سالي بود كه قيمت گذاري ماده اوليه انجام 

نمي شد كه در حال حاضر در دستور كار است. 
سيدامير رضويان، مديرعامل شركت داروسازي كه شش دارو در حوزه هاي 
ام اس، ديابت، سرطان و بيماري هاي قلبي و عروقي شركتش رونمايي 
ش��د، گفت: قيمت اين داروها در برخي موارد يك پنجم قيمت داروي 
خارجي است.  گفتني است نام ش��ش داروي رونمايي شده از اين قرار 
است: جيومايد، نورابكس، نئوراپا، لوتيوا، گلورنتا، الاكوئيت. برخي از اين 
داروها وارد بازار شده و برخي هم طي دو ماه آينده به بازار عرضه مي شود. 


